
Respostes a la ciutadania de CiU al Ple de 19-11-2014 
 
 

El senyor Roldán: 

“Señoras y señores concejales, señora alcaldesa y resto de vecinos, buenas 
noches. Tengo una pregunta, y es para el equipo de gobierno.  

Miren, que acusen de antidemocráticos a muchos vecinos quienes aprueban la 
colocación de carteles en el pont de Esplugues, con llamadas a la 
desobediencia, nos parece una broma de mal gusto, la verdad. En la historia 
reciente encontramos muchos paralelismos. Si alguien cree que esto de 
empapelar de amarillo Esplugues es solamente publicidad, se equivoca. Lo 
hacen por la misma razón que tuvimos en su momento el águila y la bandera 
del franquismo omnipresente hasta en los autobuses. No es una cuestión 
baladí, no es propaganda, es una forma de identificar espacios públicos y 
apropiártelos, y lanzan un mensaje claro: o te gustan o te callas. Es una 
presencia abrumadora e intimidatoria en espacios públicos, para decirnos 
«somos mayoría, y más te vale callar». 

La pregunta es: ¿Por qué hemos tenido empapelado de amarillo Esplugues, su 
mobiliario urbano y sus símbolos y estatuas durante quince días? ¿Han dado 
ustedes permiso para esto? ¿No era suficiente la publicidad en espacios 
habilitados para entidades? Y si me permiten, como reflexión, decirle que nos 
parece una buena idea cumplir las normas y hacerlas cumplir, en favor de la 
convivencia, de la estabilidad social, de la libertad y de la fraternidad, como 
reglas básicas del juego democrático.  

Buenas noches y gracias. “ 

 

La senyora Benito: 

“Sí, buenas noches, señora alcaldesa y señores concejales. Es una reflexión 
sobre el punto 5 que ha presentado el grupo de partidos políticos soberanistas 
esta noche. La verdad es que nos ha parecido un poco kafkiano el tema, 
porque claro, decir que la libertad de expresión pertenece a aquellos –que es la 
conclusión que se saca de la reflexión que ustedes han estado haciendo en su 
turno de intervención– está bien y se tiene que aprobar, y además se tiene que 
aceptar, y a nosotros nos parece muy bien y es muy correcto, para aquellas 
personas que empapelan y, digamos, ponen toda Esplugues, de Norte a Sur, 
de Este a Oeste, con bolsas de plástico amarillas, y señoras de Iniciativa per 
Catalunya, bolsas de plástico amarillas, un material altamente contaminante, 
como ustedes saben, como buenas ecologistas que son. Bueno, pues con el 



permiso, con el aplauso de ustedes, pues nos parece muy bien que ustedes 
vengan y aprueben y apoyen. 

Claro, al mismo tiempo decir que otros ciudadanos de Esplugues, que también 
tienen el mismo derecho a manifestar lo que piensan, como consideren 
necesario, a lo mejor arrancando carteles, porque están en su derecho… A ver, 
un momento, por favor, un momento. O bien pintando banderas españolas, 
pues mire, es que también tienen derecho a expresar lo que opinan, entre otras 
cosas porque es mobiliario urbano –mobiliario urbano– y que pertenece a todos 
los espluguenses. 

Al final, a la conclusión que se llega, que se puede llegar, no es que yo llegue a 
ella, pero a lo mejor algún vecino que no piense como ustedes puede llegar a la 
conclusión de que ciertos partidos políticos discriminan a los vecinos de 
Esplugues de Llobregat en función de sus ideas políticas. Yo lamento mucho 
llegar a esa conclusión, pero muchos vecinos lo pueden pensar así. 

Y con respecto a la simpatía, a la adscripción de ciertas personas, que han 
podido pintar mobiliario urbano, y que ustedes han denunciado, pues miren, si 
ustedes están interesados y tienen la amabilidad de ponerse en contacto 
conmigo, con esta portavoz, yo les puedo decir quiénes ha sido y quiénes no 
ha sido los autores de ciertas pintadas. Se van a llevar ustedes una sorpresa. 
Señor Comellas, cuando quiera, como vecino mío que es, me lo podía haber 
preguntado y yo se lo hubiese aclarado. Usted y su partido se hubiesen llevado 
una sorpresa. 

Muchas gracias.” 

 

El senyor Mederos: 

“Hola, bona nit. Jo tenia una pregunta avui per a l’equip de govern, però bé, 
derivat del que s’ha dit en el punt cinquè d’aquesta famosa moció... Jo crec que 
els meus companys ja han expressat el que havien de dir, però jo només faré 
quatre pinzellades, i fent cas al que ha dit el senyor Figueras, de no dir 
paraules que puguin anar més lluny del que s’ha de dir, doncs, faré quatre 
reflexions molt senzilles. 

La primera és que a mi particularment em sembla intolerable que es qualifiqui 
de manifestació antidemocràtica aquell que no pensa en groc. Sincerament. Sí, 
no rigui, és veritat. O sigui, aquí el que no pensa en groc, és antidemocràtic, 
no?, i coarta la llibertat d’expressió dels voluntaris de no sabem qui. Bé, sí, de 
l’ANC. Sap qui és la presidenta de l’ANC? Podeu arribar a saber qui és la 
presidenta de l’ANC? Doncs és una senyora que surt en un míting i diu que el 



Partit Popular i Ciutadans som l’enemic de Catalunya. I vostès li agraeixen –li 
agraeixen. Això deu ser molt democràtic, veritat?  

Li sona el nom de Joaquim Brugué? Li sona? Proposat per Iniciativa per 
Catalunya. Va marxar, va marxar d’aquella famosa comissió de control del 9N, 
dient que no hi havia garanties democràtiques –que no hi havia garanties 
democràtiques. I va ser proposat per vostès mateixos. També és 
antidemocràtic aquest senyor, per dir això? També és la campanya del «no»? 
Perquè jo li recordo que la campanya del «no» es fa en un procés electoral 
legal, i aquí no hi ha hagut campanya del «no», aquí hi ha hagut una imposició i 
un segrest de la ciutat en favor d’una única ideologia.  

A mi particularment, qui fa mal ús del mobiliari urbà, i tant que mereix un càstig, 
per descomptat. Qualificar d’antidemocràtic, per què? Doni’m una explicació. 
Per què és antidemocràtic? Per què és antidemocràtic? No tenen aquesta 
opinió. ” 

El senyor Mederos: 

“Acabo. Només dir que per descomptat que aquest grup condemna tots els 
atacs vandàlics que n’hi ha, però també m’agradaria –també m’agradaria– que 
es respectessin aquells veïns que no estan a favor ni del groc ni de cap color, 
sinó de seguir convivint com fins ara. 
 
 

La senyora Herranz: 

“Estic convençuda que l’equip de govern ho fa tot molt bé, que no amaga res i 
que és molt transparent. Per tant, crec que si algun veí d’aquest municipi els 
demana qualsevol informació, no tindran cap inconvenient a donar-li. Si 
m’equivoco, em rectifiquen després, eh? Llavors, com a veïna d’Esplugues, 
demano la següent informació: composició completa –empreses, entitats, 
particulars– de la junta de compensació del Pla Caufec, o de Porta Barcelona. 
També demano una còpia de l’últim conveni signat per aquest ajuntament amb 
SACRESA o la junta de compensació de Porta Barcelona, o Caufec. Espero 
tenir aquesta informació abans del pròxim ple, perquè clar, si me la donen 
dintre de quatre anys no em farà servei.  

A la resta dels regidors, inclòs el regidor no inscrit: tenen la informació que he 
mencionat anteriorment? Si la resposta és que no, la demanaran, si us plau? I 
si l’equip de govern no me l’ha donada abans del pròxim ple, me la podran 
donar vostès, si us plau? Sí, el que vull dir és que si vostès no em donen la 
informació, senyora alcaldessa, a veure si els regidors de l’oposició me la 
poden donar.” 
 



 

El senyor Comellas: 

“A Eulàlia dir-li que la informació que tinc és fragmentària, i esperem la 
resposta de l’equip de govern per complementar-la, si cal, però crec que no.  

I a Julio, a Laura i a Javier Mederos, bé, agrair el to de la intervenció, crec que 
ha estat correcte, i subratllar una vegada més que jo sí considero que és 
antidemocràtic, o no és del tot cívic, arrencar o despenjar publicitat d’una 
campanya, la que sigui, si no estàs d’acord. Jo espero no trobar-me mai en una 
situació, i si un dia em veieu, feu la foto i me l’envieu, però... Sigui qui sigui, 
eh?, no sé per què us heu sentit tan al·ludits en aquesta... (Veus de fons.) Diu 
Ciutadans –diu Ciutadans a la moció aquella? No ho sé, eh? Em sembla que 
no, eh? 

(Veus de fons.) 

Vale, luego hablamos. Luego hablamos y lo acabamos de comentar. Perfecto. 
Pero yo espero no encontrarme nunca en la tesitura de que me haga una foto, 
o que alguien me llame la atención, quién sea, eh?, no sé… Iniciativa per 
Catalunya, amb qui hem tingut diferències en el tema de les campanyes, 
perquè a vegades Izquierda Unida i Alternativa ens ha trepitjat algun espai 
electoral, jo espero no trobar-me mai en la situació de malmetre el material 
publicitari d’algun altre. És només això, eh? I em sap greu que us hàgiu sentit 
identificats, però vaja, perfecte. Cap problema, eh?  

Després ho parlem. Lo hablamos luego. Gracias.” 
 


